该文章中数据和报告结果的完整性被质疑！连云港市第一人民医院论文遭撤稿
洞察学术2025-05-03 10:30:57澳大利亚
近日，一篇发表在Bioengineered (2022)期刊上的标题为"Homeodomain-containing gene 10 contributed to breast cancer malignant behaviors by activating Interleukin-6/Janus kinase 2/Signal transducer and activator of transcription 3 pathway“同源结构域基因10通过激活白细胞介素-6/Janus激酶2/信号转导和转录激活因子3通路促进乳腺癌恶性行为(doi: 10.1080/21655979.2021.2016088)的研究论文被知名学者Indigofera tanganyikensis指出缺乏有关参与这项研究的患者的详细信息（收集的乳腺癌组织类型、组织收集时间和批准号）等问题。该论文由来自连云港市第一人民医院乳腺外科的作者Jun Shen , Meng Wang , Fan Li , Huanhuan Yan , Jun Zhou共同完成。
通讯作者：Jun Zhou(连云港市第一人民医院乳腺外科)
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2022年3月Indigofera tanganyikensis在pubpeer上对该论文提出以下质疑：
缺乏有关参与这项研究的患者的详细信息（收集的乳腺癌组织类型、组织收集时间和批准号），以及许多方法的基本细节（qRT-PCR 引物序列、二抗和用于读取蛋白质印迹中的 ECL 信号的仪器等）。
作者能否提供这些信息？
此外，细胞活力数据看起来相当惊人。细胞真的从死亡中苏醒了吗？
许多 Bioengineerreed 论文的共同点是，其他 Bioenginereed 论文被无缘无故地引用。这些引用通常按顺序排列，并且来自同一期刊 (2021; 12)，这绝非巧合。
图 2f 中的几张显微照片的呈现存在错误。
关于这篇论文，最后一个值得担忧的原因是，这项相当全面的研究竟然没有资金支持。这种情况非常罕见，但在我们之前发现的众多来自中国的伪造造假论文中，这种情况很常见。
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2025年5月Gerris caucasicus在pubpeer上发表评论：
撤回，2025 年 4 月 23 日：https://doi.org/10.1080/21655979.2025.2491945
我们，《生物工程》杂志的编辑和出版商，撤回了以下文章：
Shen, J., Wang, M., Li, F., Yan, H., & Zhou, J. (2022). 同源域基因10通过激活白细胞介素-6/Janus激酶2/信号转导和转录激活因子3通路促进乳腺癌恶性行为。《生物工程》，13(1)，1335–1345。https ://doi.org/10.1080/21655979.2021.2016088
自发表以来，人们对该文章中数据和报告结果的完整性提出了严重质疑。当被要求解释时，作者并未提供原始数据或任何必要的支持信息。鉴于验证已发表作品的有效性是学术记录完整性的核心，我们决定撤回该文章。我们已通知此出版物中列出的通讯作者。
我们的决策是根据我们的编辑政策和 COPE 指南做出的。
撤回的文章将保留在线以维护学术记录，但每页都会加盖数字水印“撤回”。
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信息链接：
https://pmc.ncbi.nlm.nih.gov/articles/PMC8805924/
https://pubpeer.com/publications/62C8BA2C0745261E534B50BD13C2EB#0


免责声明：
本文所涉及的人名、单位等中文名均为音译，或任何论文相关信息均来自公开的学术网站和相关资料。力求内容准确可靠，但无法对其完整性、真实性或时效性作出绝对保证，仅供学术参考。如发现内容存在问题或有纰漏之处，请及通过私信联系我们(QQ: 3926830335)，以便及时核实和修正。
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Detals regarding the patients involved in this study are acking (type of breast cancer tissue collected, when
tissue was collected and approval number) as well as essential details regarding muich of the methods (gRT.
PCR primer seqences, secondary antibody and instrument used to read the ECL signal in Western blotting
ete).

Can the authors please provide this information?

Furthermore, the cell viability data ook pretty extraordinary. Are the cell actually waking up from the
death?

Comman for many Bioenginereed papers,other Bioenginereed papers are quoted for o reasan. Its hardly
coincidental that these are often in order, and from the same journal issue (2021; 12).

There is an error n the presentation of several of the micrographs n Figure 21

Last reason o be concerned regarding this paper i the fact that thereis no funding associated with this
rather comprehensive study. This s highly unusual, butin the many falsfied papermill paper we previously
dentified from China, this i common.
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Retracted, April 23, 2025: https://doi.org/10.1080/21655979.2025.2491945

We, the Editors and Publisher of the journal Bioengineered, have retracted the following

article:

Shen, J., Wang, M., Li, F., Yan, H., & Zhou, J. (2022). Homeodomain-containing gene 10
contributed to breast cancer malignant behaviors by activating Interleukin-6/Janus
kinase 2/Signal transducer and activator of transcription 3 pathway. Bioengineered, 13(1),
1335-1345. https://doi.org/10.1080/21655979.2021.2016088

Since publication, significant concerns have been raised about the integrity of the data
and reported results in the article. When approached for an explanation, the authors did
not provide their original data or any necessary supporting information. As verifying the
validity of published work is core to the integrity of the scholarly record, we are therefore
retracting the article. The corresponding author listed in this publication has been

informed.

We have been informed in our decision-making by our editorial policies and the COPE

guidelines.

The retracted article will remain online to maintain the scholarly record, but it will be

digitally watermarked on each page as ‘Retracted’ R ANRE - ARER




